

CALCULATE YOUR SCORE

#	✓	✗	#	✓	✗
1			21		
2			22		
3			23		
4			24		
5			25		
6			26		
7			27		
8			28		
9			29		
10			30		
11			31		
12			32		
13			33		
14			34		
15			35		
16			36		
17			37		
18			38		
19			39		
20			Total: / 39		

Test 3 : Answer Key

Question 1

Correct answer: C

English explanation: The sentence highlights contrasting interpretations of the same reform: some see progress, others see a disguised limitation. This indicates divided opinion rather than agreement or rejection.

Explication en français : La phrase met en évidence deux lectures opposées de la réforme : certains y voient un progrès, d'autres une restriction déguisée. Cela montre une divergence d'opinions.

Question 2

Correct answer: A

English explanation: The waste collection changes to an earlier start (6 a.m.) due to extreme heat. The adjustment ensures safer working conditions while maintaining regular service.

Explication en français : La collecte est avancée à 6 h en raison de la canicule. Le changement vise à protéger les agents tout en assurant le service.

Question 3

Correct answer: B

English explanation: The request will be processed unless the customer indicates otherwise. The expression "sauf avis contraire" implies automatic continua-

tion of the cancellation process unless the client intervenes.

Explication en français : L'annulation sera effective sauf si le client manifeste une opposition. "Sauf avis contraire" implique une validation par défaut.

Question 4

Correct answer: D

English explanation: By inviting union representatives to meet, management attempts to calm tensions. The intention is conciliation, not confrontation.

Explication en français : La direction cherche à désamorcer les tensions en proposant un dialogue informel. L'objectif est l'apaisement.

Question 5

Correct answer: C

English explanation: Reservations are already increasing before any promotion begins. This early enthusiasm suggests future success.

Explication en français : Les réservations affluent avant même la campagne promotionnelle, signe d'un intérêt prometteur.

Question 6

Correct answer: B

English explanation: The sender explains that the request is still being processed and politely asks the client to wait a few more days before contacting them again.

The tone is courteous and appreciative, not reproachful.

Explication en français : L'expéditeur indique que la demande est toujours en cours de traitement et demande poliment au client de patienter quelques jours avant de relancer. Le ton est courtois et reconnaissant, non dans le reproche.

Question 7

Correct answer: B

English explanation: The new time (17:30) allows participants to catch the last train back to Paris. The change is logistical, not technical.

Explication en français : L'horaire est avancé pour permettre aux participants de prendre le dernier train, non pour des raisons techniques.

Question 8

Correct answer: B

English explanation: The quote argues that success is the result of invisible effort rather than luck. Hidden work determines achievement.

Explication en français : L'auteur affirme que la réussite repose sur un travail invisible, non sur le hasard.

Question 9

Correct answer: D

English explanation: The program has not yet produced measurable results, but it es-

establishes a foundation for long-term progress. The evaluation is optimistic.

Explication en français : Malgré l'absence d'effets immédiats, le programme pose les bases d'un changement durable.

Question 10

Correct answer: D

English explanation: The email reminds employees of a neglected procedure: making courtesy calls after delivery. The goal is customer satisfaction, not increased sales.

Explication en français : Le message rappelle une procédure oubliée : appeler les clients après une livraison. L'objectif est d'assurer leur satisfaction.

Question 11

Correct answer: B

English explanation: The notice specifies that only electronic devices will be accepted and explicitly excludes all other types of waste.

Explication en français : L'annonce n'accepte que les appareils électroniques usagés et exclut tout autre type de déchet.

Question 12

Correct answer: C

English explanation: Success depends not only on measurable results but also on earning the public's trust. Human percep-

tion matters as much as numerical indicators.

Explication en français : La réussite repose autant sur la confiance du public que sur les chiffres. L'impact humain compte autant que les données.

Question 13

Correct answer: B

English explanation: Any telework request exceeding three days a week requires written approval. Employees cannot independently extend remote work beyond this limit.

Explication en français : Tout télétravail au-delà de trois jours nécessite une autorisation écrite. Les employés ne peuvent décider seuls.

Question 14

Correct answer: C

English explanation: The loyalty discount applies to returning subscribers, not first-time registrants. The benefit rewards continuity.

Explication en français : La réduction fidélité concerne les anciens abonnés, pas les nouveaux. L'avantage récompense la continuité.

Question 15

Correct answer: D

English explanation: Parents must first pay only a deposit; the full amount is due

later. The advance payment confirms participation, not the total contribution.

Explication en français : Les parents doivent payer uniquement l'acompte avant le 1er mars. Le montant total viendra plus tard.

Question 16

Correct answer: B

English explanation: The reminder states that the appointment must be scheduled before September 25 to receive the vaccine before September 30. Missing the deadline restarts the vaccination cycle.

Explication en français : Le rendez-vous doit être pris avant le 25 septembre pour une injection avant le 30. Au-delà, le cycle doit recommencer.

Question 17

Correct answer: B

English explanation: To register, participants must click the provided link and complete a form. Replying to the email is insufficient.

Explication en français : L'inscription se fait via un lien et un formulaire. Répondre au message ne suffit pas.

Question 18

Correct answer: C

English explanation: The main goal is environmental action: cleaning the beach

and raising awareness. Social aspects are secondary.

Explication en français : L'objectif principal est écologique : nettoyer la plage et sensibiliser le public.

Question 19

Correct answer: D

English explanation: The only mandatory requirement is having a Bac+3 degree in communication or commerce. Prior experience is beneficial but optional.

Explication en français : La condition indispensable est un niveau Bac+3 en communication ou commerce. L'expérience reste un atout, non une obligation.

Question 20

Correct answer: B

English explanation: The restaurant is open year-round, but lodging is only available from June to September.

Explication en français : Le restaurant est ouvert toute l'année, alors que l'hébergement n'est disponible qu'en été.

Question 21

Correct answer: D

English explanation: The text emphasizes the project's "aesthetic and convivial" approach, aiming to create a more welcoming meeting place and install green spaces, which directly translates to im-

proving the visual and social quality of the urban environment.

Explication en français : Le texte insiste sur le caractère « esthétique et convivial » du projet (espaces verts, bancs), confirmant que l'objectif principal est d'améliorer à la fois l'aspect visuel et l'usage social du lieu.

Question 22

Correct answer: D

English explanation: The project aims both to enhance aesthetics and to improve safety, but the overall intention is a broader transformation of collective living conditions.

Explication en français : Le projet vise à embellir et sécuriser, mais surtout à transformer globalement le cadre de vie.

Question 23

Correct answer: C

English explanation: The message emphasizes that individuals are responsible for protecting their data by backing it up correctly.

Explication en français : Le texte insiste sur la vigilance personnelle : chacun doit transférer et sauvegarder correctement ses données.

Question 24

Correct answer: C

English explanation: The writer expresses worry mixed with gratitude and hope. The tone is anxious but courteous.

Explication en français : L'auteur exprime une inquiétude atténuée par l'espoir et la politesse.

Question 25

Correct answer: B

English explanation: Early registration ensures access to the most popular courses. The brochure encourages enrolling before September 20.

Explication en français : L'inscription avant le 20 septembre garantit une place dans les cours les plus demandés.

Question 26

Correct answer: A

English explanation: The author notes that youth maintain interest in content but shift from television to digital formats.

Explication en français : L'auteur observe que les jeunes conservent les mêmes centres d'intérêt mais changent de support.

Question 27

Correct answer: B

English explanation: The text highlights long-term energy independence as the main advantage of renewable energy not immediate profit.

Explication en français : L'avantage principal est l'indépendance énergétique durable, non le gain financier immédiat.

Question 28

Correct answer: C

English explanation: Museums should prioritize education. Entertainment must support reflection, not replace it.

Explication en français : Les musées doivent servir l'éducation ; le divertissement doit rester secondaire.

Question 29

Correct answer: C

English explanation: Automation reshapes work by shifting required skills. Jobs change rather than disappear.

Explication en français : L'automatisation transforme l'emploi en modifiant les compétences requises plutôt qu'en supprimant des postes.

Question 30

Correct answer: B

English explanation: Stress, when understood and controlled, can enhance performance. The text rejects the idea that stress is inherently negative.

Explication en français : Le stress peut être productif s'il est maîtrisé. Il n'est pas automatiquement nuisible.

Question 31

Correct answer: B

English explanation: Recycling often provides moral reassurance but does not solve the deeper issue of overproduction.

Explication en français : Le recyclage apaise la conscience mais ne résout pas la surproduction.

Question 32

Correct answer: A

English explanation: Smart-city innovations regulate traffic automatically using sensors and data-driven signals.

Explication en français : La régulation du trafic par capteurs illustre l'usage intelligent des données.

Question 33

Correct answer: B

English explanation: Women continue to face a “double workday” professional duties plus domestic labor highlighting persistent inequality.

Explication en français : Les femmes cumulent travail professionnel et tâches domestiques, révélant une inégalité persistante.

Question 34

Correct answer: C

English explanation: The article highlights a correlation between additives and diseases but clarifies that no causal link has been proven.

Explication en français : Le texte évoque une corrélation mais aucune causalité démontrée, incitant à la prudence.

Question 35

Correct answer: D

English explanation: The so-called sharing economy is portrayed as commercial rather than collaborative, revealing a contradiction between its image and reality.

Explication en français : L'économie collaborative fonctionne en réalité sur un modèle commercial, ce qui crée une contradiction.

Question 36

Correct answer: C

English explanation: Online learning platforms face inequality in access: not all students have equal connectivity or equipment.

Explication en français : L'accès au numérique reste inégal, limitant la démocratisation réelle de l'enseignement en ligne.

Question 37

Correct answer: A

English explanation: Streaming platforms reduce cinema attendance by offering convenient alternatives, causing a shift in cultural habits.

Explication en français : Le succès du streaming entraîne une baisse durable de

la fréquentation des salles, modifiant les habitudes culturelles.

Question 38

Correct answer: B

English explanation: An aging population requires strengthened intergenerational solidarity to maintain social cohesion.

Explication en français : Le vieillissement démographique exige davantage de solidarité intergénérationnelle pour préserver la cohésion sociale.

Question 39

Correct answer: B

English explanation: The central metaphor compares time to sand slipping through one's fingers, emphasizing its elusiveness and the importance of presence.

Explication en français : La métaphore du sable exprime la fugacité du temps et l'importance de vivre pleinement l'instant.

Test 4 : Compréhension Écrite